

The House divided on the Motion of amendment:

Yeas, 42.
Nays, 3.

So it was carried in the affirmative.

The Question being then put on the main Motion, as amended, it was agreed to unanimously, and

Ordered, Accordingly.

The House then again resolved itself into a Committee of the whole House to examine by Evidence into the Events connected with and which led to the interference of an armed Military Force at the late Election of a Representative for the West Ward of *Montreal*, and on the Petitions and Documents referred to the said Committee.

Mr. *Raymond* took the Chair of the Committee; and after some time spent therein,

Mr. Speaker resumed the Chair;

And Mr. *Raymond* reported that the Committee had made some progress, and had directed him to move for leave to sit again.

Ordered, That the said Committee have leave to sit again on Friday next, and that it be the first Order of the day.

Then, on Motion of Mr. *Louis Bourdages*, seconded by Mr. *Thibaudeau*,
The House adjourned.

Wednesday, 12th December, 1832.

Bank Statements presented.

THE Clerk laid before the House, Statements of the Affairs of the Bank of *Montreal*, and of the *Quebec* Bank, received in conformity to a Resolution of the House of the sixth instant.

Appendix (U.)

For the said Statements, see Appendix (U.) at the end of this Volume.

Leave of absence.

Ordered, That Mr. Knowlton have leave to absent himself from this House, for six weeks, on urgent business.

River du Gouffre Bridge Commissioners Report presented. Appendix (F.)

Mr. *Elzéar Bedard* presented to the House, the Report of the Commissioners for the erection of a Bridge over the *Rivière du Gouffre*.

For the said Report, see Appendix (F.) at the end of this Volume.

Address for Documents relating to the Montreal Events of 21st of May last.

Resolved, That an humble Address be presented to His Excellency the Governor in Chief, praying that he would cause to be laid before this House, Copies of the following Documents, viz:

The Letters of the Military Secretary dated the 24th May and 1st of June, in reply to the Reports of Lieutenant Colonel *Macintosh* of the 22d and 29th of May.

His Excellency's General Order, approving of the Conduct of the Military on the 21st of May, and his Letter to the Magistrates of *Montreal* on the same subject.

The Correspondence that took place respecting the reinforcement of the Garrison of *Montreal*, and the application for and granting to Lieutenant Colonel *Macintosh* leave of absence.

Ordered,

La Chambre s'est divisée sur la motion d'amendement :

Pour, 42
Contre, 3

Ainsi elle a été emportée dans l'Affirmative.

La question ayant été alors mise sur la Motion principale, telle qu'amendée, elle a été unanimement adoptée, et

Ordonné, En conséquence.

La Chambre s'est alors formée de nouveau en un Comité de toute la Chambre, pour s'enquérir, par l'Audition de Témoins, sur les Evénemens liés et qui ont conduit à l'intervention d'une force Militaire armée, à la dernière Election d'un Représentant pour le Quartier Ouest de *Montréal*, et sur les Pétitions et Documents référés au dit Comité.

M. *Raymond* a pris la Chaire du Comité; et après y avoir siégé quelque tems,

M. l'Orateur a repris la Chaire;

Et M. *Raymond* a fait rapport que le Comité avait fait quelque progrès, et lui avait enjoint de demander permission de siéger de nouveau.

Ordonné, Que le dit Comité ait la permission de siéger de nouveau Vendredi prochain; et que ce soit le premier Ordre de ce jour.

Alors, sur motion de M. *Louis Bourdages*, secondé par M. *Thibaudeau*,
La Chambre s'est ajournée.

Mercredi, 12 Décembre 1832.

LE Greffier a mis devant la Chambre, les Etats des Affaires de la Banque de *Montréal* et de la Banque de *Québec*, reçus en conformité à une Résolution de la Chambre, du sixième du présent mois.

Pour les dits Etats, voyez Appendice (U.) à la fin de ce Volume.

Ordonné, Que M. Knowlton ait la permission de s'absenter de cette Chambre durant six semaines, pour des affaires urgentes.

M. *Elzéar Bedard* a présenté à la Chambre le Rapport des Commissaires pour l'érection d'un Pont sur la *Rivière du Gouffre*.

Pour le dit Rapport, voyez Appendice (F.) à la fin de ce Volume.

Résolu, Qu'il soit présenté une humble Adresse à Son Excellence le Gouverneur-en-Chief, le priant de vouloir bien faire mettre devant cette Chambre, des Copies des Documents suivans; savoir:

Les Lettres du Secrétaire Militaire, en date du 24 Mai et du 1er Juin, en réponse aux rapports du Lieutenant Colonel *Macintosh*, du 22 et 29 Mai.

L'Ordre Général de Son Excellence, approuvant la conduite du Militaire le 21 Mai, et sa Lettre aux Magistrats de *Montréal*, sur le même sujet.

La correspondance qui a eu lieu à l'égard du renforcement de la Garnison de *Montréal*, et la demande et l'octroi d'un congé d'absence au Lieutenant Colonel *Macintosh*.

3 B.

Ordonné,

Etats des Banques, présentés.

Appendice (U)

Congé d'absence.

Rapport des Commissaires du Pont sur la Rivière du Gouffre, présenté. Appendice (F.)

Adresse pour des Documents relatifs aux Evénemens à Montréal, du 21 Mai dernier